
 

P R O T O K Ó Ł   Nr XXIX/2021 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 25 marca 2021 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(zdalny tryb obradowania). 

 

 

XXIX Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 25 marca 2021 r. otworzył  

i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej MARIUSZ GORGOL.  

 

Na wstępie sprawdził obecność w sesji poprzez wyczytanie nazwiska i imienia radnych. Każdy 

radny potwierdzał swoją obecność, jednocześnie będąc widocznym na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. 

 

Radni, którzy potwierdzili obecność: Bartoszek Agnieszka, Bugiel Magdalena, Chołody Anetta, 

Fornal Karolina, Gorgol Mariusz, Lis Irena, Malarski Arkadiusz, Malinowski Artur, Niepelt 

Elżbieta, Palicki Dariusz, Papierkiewicz Magdalena i Sztyler Paweł. 

 

Radni nieobecni: Gąsienica Marzena, Grosicka Joanna i Jadwiżyc Izabela. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji 

uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą 

prawomocne.  

 

Po tym powitał zaproszonych gości tj. Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza 

Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-

Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji  

w Bornem Sulinowie Paulinę Undrych-Matkowską, Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej  

w Bornem Sulinowie Annę Gałązkę, Kierownika Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Bornem Sulinowie Renatę Tomczyk, Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie Mariolę Siniarską. Zaproszeni goście byli widoczni na ekranie 

pozostałych uczestników sesji, oprócz Kierownika ŚDS Renaty Tomczyk. 

Powitał również radnych i wszystkich, którzy oglądają sesję on-line. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu 2 

pn. „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy są jakieś wnioski do 

porządku dzisiejszej sesji. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w pkt 13 

projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy Borne Sulinowo jako ppkt 27. Powiedziała, że projekt uchwały został 

przygotowany w związku ze zmianami do ustawy o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym 

zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego, które weszły w życie 21 kwietnia 2019 r. 

Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

gminy podjęta przed dniem wejścia w życie nowelizacji ustawy zachowała ważność i może być 



2 

 

zmieniana, jednakże nie dłużej niż przez 24 miesiące od wejścia nowelizacji w życie, w związku 

z czym został przygotowany projekt przedmiotowej uchwały. 

Dotychczas obowiązująca uchwała została uzupełniona o regulacje dotyczące  

w szczególności: 

1) warunków mieszkaniowych kwalifikujących wnioskodawcę do ich poprawy poprzez 

najem lokalu wchodzącego w skład mieszkaniowego zasobu Gminy - § 4; 

2) zasad przydzielania wyodrębnionych w mieszkaniowym zasobie gminy dwóch lokali 

służbowych przeznaczonych do najmu związanego ze stosunkiem pracy (lekarz) oraz 

służby (strażak ochotnik) - § 16; 

3) warunków, jakie musi spełniać lokal wskazany osobie niepełnosprawnej,  

z uwzględnieniem rzeczywistych potrzeb wynikających z rodzaju niepełnosprawności  

- § 17; 

4) zasad przeznaczania lokali na realizację zadań wynikających z ustawy o pomocy 

społecznej i ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej - § 18. 

Zmiany pozostałych zapisów dokonuje się w celach porządkowych. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetowo-Gospodarczą. 

Więcej wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad zgłoszonym 

wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad w pkt 13 projektu uchwały w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Borne Sulinowo 

jako ppkt 27: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Wniosek zostały przyjęty. 

 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 25 marca 2021 r. przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XXVIII/2021 z 4.02.2021 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2020 rok   

(w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie 

kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana 

działalność w 2021 roku. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2020 

rok  (w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie 

organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2021 roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie  

w 2020 roku, realizacja zadań statutowych i budżetowych. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2020 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

i Ochrony Ofiar Przemocy w 2020 roku. 
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11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za rok 2020. 

12. Przyjęcie raportu z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne 

Sulinowo w 2020 roku. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (lokal 

mieszkalny położony przy Al. Niepodległości 46C/1 w m. Borne Sulinowo); 

2) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomości 

gruntowe niezabudowane w m. Borne Sulinowo oznaczone działkami: nr 7/142 i 7/207 

wraz z udz. 2/108 w dz. 7/243 oraz nr 7/123 wraz z udz. 1/43 w dz. 7/133); 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa niezabudowana oznaczona działką nr 240/16 w m. Łubowo); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa oznaczona działką nr 576/13 w m. Łubowo); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa oznaczona działką nr 576/14 w m. Łubowo); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa zabudowana, oznaczona działką nr 131/3 w m. Silnowo); 

7) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działek nr 7/25, 110/2 i 26/8  

w m. Borne Sulinowo); 

8) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 7/244 w m. Borne Sulinowo); 

9) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działek nr 7/11 i 7/253 w m. Borne 

Sulinowo); 

10) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 35 w m. Borne Sulinowo); 

11) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 54/2 w m. Borne Sulinowo); 

12) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 59/6 w m. Jeziorna); 

13) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działek nr 117 i 118  

w m. Komorze); 

14) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 126/4 w m. Nobliny); 

15) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 409/7 w m. Krągi); 

16) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 375 m
2
 z dz. 147/1 i 148/1  

w m. Krągi); 

17) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 191/1 w m. Krągi); 

18) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 103/2 w m. Rakowo); 

19) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 30/6 w m. Juchowo); 

20) nadania nazwy ulicy w miejscowości Łubowo ( ul. Zacisze); 

21) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2021; 
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22) zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 przedsiębiorców 

prowadzących punkt sprzedaży na terenie Gminy Borne Sulinowo i zwrotu części tej 

opłaty; 

23) Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie; 

24) określenia zasad zwrotu wydatków za niektóre świadczenia z pomocy społecznej 

będących w zakresie zadań własnych gminy; 

25) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok; 

26) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2021-2030; 

27) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Borne 

Sulinowo. 

 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Ustalenie terminu następnej sesji. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 3 pn. „Przyjęcie protokołu 

poprzedniej Sesji Rady Miejskiej”. 

 

 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady Miejskiej 

był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są 

uwagi do protokołu Nr XXVIII/2021 z 4.02.2021 r. 

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXVIII/2020 z 4.02.2021 r.: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXVIII/2021 z 4.02.2021 r. został 

przyjęty. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 4 pn. „Informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami”. 
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Ad 4. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami o następującej treści: 

 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie:  

 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym : 

1. Oceniono działalność, w tym wykonania planów finansowych za 2020 rok, poniższych 

jednostek: 

1) Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie, 

2) Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie, 

3) Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie, 

4) Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie. 

2. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 25 marca 2021 r. oraz projekt uchwały w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Borne 

Sulinowo. 

 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco: 

1. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2020 

rok  (w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie 

organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2021 roku. 

2. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2020 

rok  (w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie 

kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana 

działalność w 2021 roku. 

3. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie  

w 2020 r., realizacja zadań statutowych. 

4. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2020 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

5. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

i Ochrony Ofiar Przemocy w 2020 roku. 

6. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu 

pieczy zastępczej za rok 2020. 

7. Zaopiniowanie raportu z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 

Borne Sulinowo w 2020 roku. 

8. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem sesji zwołanej na dzień 25 marca 

2021 r. w sprawach: 

1) nadania nazwy ulicy w miejscowości Łubowo ( ul. Zacisze); 

2) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2021; 

3) zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 przedsiębiorców 

prowadzących punkt sprzedaży na terenie Gminy Borne Sulinowo i zwrotu części tej 

opłaty; 

4) Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie; 

5) określenia zasad zwrotu wydatków za niektóre świadczenia z pomocy społecznej 

będących w zakresie zadań własnych gminy; 
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6) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok (w zakresie 

działania komisji); 

7) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Borne 

Sulinowo. 

 

Komisja Rewizyjna odbyła 2 posiedzenia, na których przeprowadziła kontrolę w Urzędzie 

Miejskim w Bornem Sulinowie. 

Przedmiotem kontroli było gospodarowanie zasobem nieruchomości stanowiących własność 

gminy w 2020 roku, w szczególności sprzedaż i dzierżawa nieruchomości oraz ich zgodność  

z ustawą o gospodarce nieruchomościami. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji nie odbyła posiedzenia. 

 

W dniu 2 marca 2021 r. wpłynął odpis wyroku z dnia 28 stycznia 2021 r. sprawy ze skargi na 

uchwałę Nr XVIII/223/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 13 marca 2020 r.  

w przedmiocie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Borne 

Sulinowo. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Szczecinie stwierdził nieważność zaskarżonej 

uchwały w części obejmującej § 4 ust.1 w zakresie słów: „w tym chodników położonych 

bezpośrednio wzdłuż ich nieruchomości”, § 9, § 13 ust. 2 pkt 3 oraz § 14. W pozostałym 

zakresie Sąd oddalił skargę. 

 

W dniu 20 marca br. –  na zaproszenie Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Łubowo -  uczestniczyłem 

w uroczystości zakończenia projektu Fundacji Orlen „Moje miejsce na Ziemi - Zakątek 

wspomnień. Łubowo i jego najdawniejsza historia w pamięci ukryte.”. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 5 pn. „Sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał”. 

 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał.  

Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w sprawozdaniu.  

 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do Pani Burmistrz, czy chce coś dodać do 

sprawozdania. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 6 pn. „Sprawozdanie  

z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2020 rok   

(w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie 

kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana 

działalność w 2021 roku.”. 
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Ad 6. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie pisemne  

z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2020 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Centrum Kultury  

i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2020 rok, w którym zawarto opis zakresu działalności 

instytucji kultury.  

W roku ubiegłym z uwagi na sytuację epidemiologiczną w kraju i wprowadzone 

obostrzenia spowodowane COVID-19, nie odbyły się duże imprezy plenerowe, szczególnie 

Międzynarodowy Zlot Pojazdów Militarnych, Bieg Spartakusa, Ogólnopolski Plener 

Artystyczny, które to wydarzenia przyciągały do Bornego Sulinowa i okolic dużą liczbę 

turystów. 

Chcąc jednak uatrakcyjnić pobyt turystom i miejscowym mieszkańcom w okresie 

wakacyjnym, przy zachowaniu wszelkich możliwych środków bezpieczeństwa, zostało 

zorganizowanych kilka imprez rekreacyjno-sportowych oraz kilka mniejszych spotkań 

plenerowych w ramach „ogródków muzycznych”. 

Działalność świetlic wiejskich również została ograniczona, bowiem działały w 2020 

roku do 13 marca oraz w okresie od 1 lipca do 7 listopada – do momentu wprowadzenia II 

lockdownu. 

W 2020 roku po raz pierwszy zostały zorganizowane zajęcia pozalekcyjne w ramach 

ponadgminnych zajęć kulturalnych, na których realizację otrzymano środki ze Starostwa 

Powiatowego w Szczecinku. Dzieci z Bornego Sulinowa i świetlic wiejskich miały okazję 

pojechać do kina i uczestniczyć w zajęciach sensoplastycznych, oczywiście z zachowaniem 

reżimu sanitarnego. 

W okresie wakacyjnym zarówno klienci zewnętrzni jak i mieszkańcy mogli skorzystać z bogatej 

infrastruktury i wyposażenia będącego w zarządzie Centrum oraz usług, oczywiście przy 

zachowaniu reżimu sanitarnego na najwyższym poziomie. Pozwoliło to jednostce na 

wypracowanie przychodów własnych na poziomie 80.690,95zł. 

W okresie, gdy nie przychodzili klienci przeprowadzono drobne naprawy i remonty  

w miarę posiadanych środków finansowych. 

Podsumowując, cele statutowe jednostki i świadczone usługi zostały zrealizowane  

w miarę możliwości i posiadanych środków.  

Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła działalność Centrum Kultury i Rekreacji  

w Bornem Sulinowie za 2020 rok.  

Natomiast realizacja planowanej działalności na rok 2021, wynikająca m.in. z kalendarza 

imprez, uzależniona jest od dalszych etapów łagodzenia obostrzeń związanych z pandemią 

COVID-19.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał 

opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności oraz  

z wykonania planu finansowego Centrum Kultury i Rekreacji za rok 2020.  
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Rok 2020 był rokiem szczególnym jeśli chodzi o realizację wyznaczonych zadań, które 

przekładają się na wielkość uzyskiwanych przychodów własnych, spowodowany walką  

z koronawirusem. Pomimo wprowadzonych przepisami ograniczeń, część zaplanowanych 

wydarzeń kulturalnych i sportowych udało się przeprowadzić. W sprawozdaniu zawarto wykaz 

imprez organizowanych w 2020 roku i ich współorganizatorów.  

W 2020 roku uzyskano przychody w kwocie 80.690,95zł i były to przychody z usług 

świadczonych przez Centrum. Skutkiem pandemii COVID-19 i wprowadzonych obostrzeń było 

to, że przychody z działalności jednostki w 2020 r. zmalały w stosunku do roku 2019  

o 75%. Naruszona została cała struktura przychodów i wydatków, która spowodowała 

konieczność podjęcia przez dyrektora jednostki kroków zmierzających do ograniczenia kosztów 

funkcjonowania Centrum Kultury i Rekreacji do niezbędnego minimum. 

Cele statutowe Centrum i świadczone usługi zostały zrealizowane w miarę potrzeb  

i posiadanych środków finansowych. 

Z przedłożonego sprawozdania z przebiegu wykonania planu finansowego za 2020 rok 

wynika, że przychody na plan po zmianach 1.594.847,00zł zrealizowano w kwocie 

1.576.148,95zł, co stanowi 99%, natomiast plan kosztów w wysokości 1.594.847,00zł wykonano 

w kwocie 1.560.697,31zł, co stanowi 98%. 

Z bilansu sporządzonego na dzień 31 grudnia 2020 r. wynika, że jednostka  osiągnęła 

zysk w wysokości 11.765,37zł, tj. o 4.387,38zł więcej w stosunku do 2019 roku. 

 Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie 

działalność Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie, w tym wykonanie planu 

finansowego za 2020 rok.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub uwagi do 

informacji zawartych w sprawozdaniu i opinii. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Sprawozdanie  

z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2020 rok  (w tym: baza 

podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie organizacji imprez, realizacja 

planu finansowego) i planowana działalność w 2021 roku.”. 

 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie pisemne  

z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2020 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja, po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z działalności Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Bornem Sulinowie w 2020 roku stwierdza, że zostało ono dobrze przygotowane 

pod względem merytorycznym. W sprawozdaniu zawarto informacje o działaniach 
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realizowanych przez Miejską Bibliotekę Publiczną, wpisujących się w wiele płaszczyzn 

aktywności oraz adresowanych do różnych grup odbiorców. 

Ze sprawozdania wynika, że biblioteka podjęła się realizacji wielu wydarzeń mających na 

celu wypełnianie zadań statutowych, tj. w zakresie czytelnictwa i jego promocji, zaspokajania 

potrzeb i aspiracji kulturalnych, popularyzacji nauki i wychowania przez sztukę.  

W związku z pandemią większość z nich została przeniesiona do Internetu i odbywała się 

bez udziału publiczności. Okres ten nie pozwolił także zorganizować wielu zajęć czy lekcji 

bibliotecznych dla dzieci powyżej 6 lat. 

Na wielu jednak płaszczyznach Biblioteka próbuje uatrakcyjnić spędzanie czasu wolnego 

mieszkańcom oraz potencjalnym turystom.  

W okresie wakacji w świetle obowiązujących przepisów i obostrzeń spowodowanych 

COVID-19 zostały zorganizowane zajęcia, które odbywały się w ograniczonych grupach 

dziecięcych, przy zachowaniu dystansu społecznego. Dzieci miały możliwość skorzystania m.in.  

z warsztatów teatralnych, zajęć tanecznych i sensoplastyki czy zajęć z j. angielskiego. Ponadto 

odbyła się wycieczka do parku rozrywki „Majaland” oraz dwukrotne wyjazdy do kina.  

Działania statutowe Miejskiej Biblioteki Publicznej są wspierane pozyskiwanymi przez tą 

instytucję środkami zewnętrznymi w ramach przygotowanych projektów, które umożliwiają 

podniesienie poziomu określonych działań, zwiększenie oferty czy doposażenia instytucji w 

sprzęt. W 2020 roku biblioteka zrealizowała 4 projekty, na które uzyskano dotacje na kwotę 

57.653,00zł, przy wkładzie finansowym własnym 6.298,43zł i wkładzie własnym 

niefinansowym 1.250,00zł.  

Reasumując, Komisja Rozwoju oceniła pozytywnie prowadzoną działalność statutową 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w 2020 roku i nie wniosła żadnych uwag.  

Tym niemniej komisja zgłasza wniosek do Burmistrza o rozważenie zasadności 

funkcjonowania dwóch instytucji kultury w obecnych formach. Zdaniem Komisji Rozwoju 

zasadne jest dokonanie rozdziału kompetencji osobno na sport i rekreację oraz osobno na kulturę 

lub połączenie w jedną instytucję kultury z wyodrębnionymi komórkami organizacyjnymi, 

którym zostaną przypisane odpowiednie zadania statutowe. Powyższe ma na celu 

przeciwdziałanie dublowaniu przyszłych imprez, czy też ich organizacji w tym samym 

terminie.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał 

opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności i wykonania 

planu finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2020 rok. 

Komisja stwierdza, że mimo trudnej dla czytelnictwa i kultury sytuacji spowodowanej 

pandemią COVID-19, oferta biblioteki w zakresie wypełniania zadań statutowych w zakresie 

czytelnictwa i organizacji wydarzeń kulturalnych, czy popularyzacji nauki i wychowania przez 

sztukę była szeroka i zróżnicowana. 

Z przedstawionego sprawozdania wynika, że większość wydarzeń kulturalnych odbywała się bez 

udziału publiczności i w związku z wprowadzonymi obostrzeniami spowodowanymi pandemią 

koronawirusa zostało przeniesionych do Internetu. 

W sprawozdaniu wyszczególniono wydarzenia zorganizowane w 2020 roku, zarówno  

w siedzibie Biblioteki w Bornem Sulinowie jak i w podległych filiach w Radaczu, w Łubowie  

i w Silnowie. 

Podobnie jak w latach ubiegłych biblioteka w 2020 roku skorzystała ze środków 

pozabudżetowych, które to środki zostały przeznaczone na działalność bieżącą i inwestycje.  

Z przedstawionego sprawozdania wynika, że dodatkowo do budżetu pozyskano środki finansowe  

w kwocie 57.653,00zł.   
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Wykonanie planu finansowego za 2020 rok nie budzi zastrzeżeń. Z przedłożonej 

informacji z przebiegu wykonania planu finansowego za 2020 rok wynika, że przychody na plan 

po zmianach 746.900,00zł zrealizowano w kwocie 742.581,46zł, co stanowi 99%, natomiast plan 

kosztów w wysokości 746.900,00zł wykonano w kwocie 738.200,66zł, co stanowi również 99%.  

Reasumując Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie przyjęła sprawozdanie  

z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie, w tym wykonanie planu 

finansowego za 2020 rok. Członkowie komisji zwracają jednak szczególną uwagę Państwa 

Radnych i Burmistrza Bornego Sulinowa, na wysokość wynagrodzeń w MBP. Kontynuowanie  

w kolejnych latach obecnej polityki płacowej doprowadzi niewątpliwie do odpływu 

wykwalifikowanej kadry z MBP co wpłynie na obniżenie jakości usług świadczonych na rzecz 

mieszkańców i turystów.  

Dodatkowym wnioskiem wypływającym z analizy sprawozdań CKiR i MBP jest 

konieczność powołania zespołu roboczego, który podda analizie możliwość dokonania 

reorganizacji systemu instytucji kultury w gminie. Chodzi o jasny rozdział kompetencji                      

i działań w tym systemie. W chwili obecnej istnieją 3 podmioty, które zajmują się działaniami 

kulturalnymi – CKiR, MBP oraz BKO. Zasadnym by było zbadanie czy istnieje możliwość i czy 

jest to korzystne z punktu widzenia organizacyjnego i ekonomicznego aby działalnością na rzecz 

rozwoju kultury w gminie zajmował się jeden podmiot.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają uwagi lub pytania do 

informacji zawartych w sprawozdaniu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 8 pn. „Sprawozdanie  

z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 2020 roku, 

realizacja zadań statutowych i budżetowych.”. 

 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie pisemne  

z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2020 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju dokonała analizy sprawozdania z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2020 rok pod kątem realizacji zadań statutowych. 

Na  dzień 31.12.2020r. liczba uczestników Domu wynosiła 41 osób, w tym: 13 osób przewlekle 

psychicznie chorych, 27 osób z niepełnosprawnością intelektualną i 1 osoba wykazująca inne 

zaburzenia czynności psychicznych. Osiemnastu użytkowników mieszka w Bornem Sulinowie, 

22 osoby na terenie gminy a jedna dojeżdża samodzielnie ze Szczecinka.  

Złożone sprawozdanie zawiera opis użytkowników Domu, formy prowadzonej 

działalności i liczbę uczestników korzystających z poszczególnych form zajęć, pracowników, 

zasoby finansowe Domu oraz sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu ŚDS na dzień 

31.12.2020r. 
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Działalność ŚDS w pełni jest finansowana ze środków Wojewody Zachodniopomorskiego  

w formie comiesięcznych dotacji. 

Ze sprawozdania  wynika, że rok 2020 był bardzo trudny dla użytkowników Domu, ich 

rodzin i pracowników, ze względu na sytuację spowodowaną pandemią COVID-19. 

Działalność placówki była okresowo zawieszana, co przełożyło się m.in. na rodzaj 

organizowanych zajęć. W okresie pierwszego zawieszenia kontakty z podopiecznymi i ich 

rodzinami były utrzymywane telefonicznie, ale również odbywały się wizyty w ich miejscu 

zamieszkania z zachowaniem obowiązujących obostrzeń. Czas ten został także wykorzystany na 

szycie i dostarczanie maseczek ochronnych dla naszych mieszkańców. 

W okresie drugiego zawieszenia placówki z podopiecznymi, którzy mają warunki  

i możliwości, pracowano w trybie zdalnym oraz komunikowano się telefonicznie, za pomocą 

komunikatorów i aplikacji. Dostarczano zestawy do prac manualnych i edukacyjnych, by 

podopieczni mogli spędzać czas aktywnie i utrwalać nabyte umiejętności. Czas, w którym nie 

odbywały się zajęcia z użytkownikami Domu, wykorzystano też na szkolenia personelu. 

Reasumując, Komisja Rozwoju oceniła pozytywnie prowadzoną działalność statutową 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 2020 roku i nie wniosła żadnych 

uwag.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Po tym zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej o przedstawienie 

opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię 

komisji o następującej treści: 

 „Po przeanalizowaniu sprawozdania z działalności i z realizacji planu finansowego 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2020 rok Komisja Budżetowo-

Gospodarcza stwierdza, że szczegółowo opisano formy prowadzonej działalności i liczbę 

uczestników korzystających z zajęć. 

Ze względu na sytuację związaną z pandemią COVID-19, rok 2020 był trudny zarówno 

dla użytkowników Domu, jak i ich rodzin i personelu placówki. Pomimo zawieszeń działalności 

Domu kontakt z podopiecznymi  i ich rodzinami był utrzymywany w ramach rozmów 

telefonicznych, wizyt w miejscu zamieszkania z zachowaniem obowiązujących obostrzeń. 

Działalność ŚDS jest w pełni finansowana ze środków pochodzących spoza budżetu 

gminy tj. ze środków Wojewody Zachodniopomorskiego w formie comiesięcznych dotacji 

stanowiących iloczyn aktualnej liczby użytkowników Domu i tzw. średniej wojewódzkiej 

dotacji. W 2020 r. liczba podopiecznych utrzymywała się w granicach maksymalnej zakładanej, 

co gwarantuje praktycznie pełne wykorzystanie środków dostępnych na działalność Domu.  

Z przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu ŚDS wynika, że plan po zmianach 

w wysokości 858.044,00zł wykonano w 100%. Otrzymane środki finansowe wystarczyły na 

wydatki związane z bieżącym funkcjonowaniem Domu.  

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie działalność 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2020 rok, nie wnosząc uwag.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają uwagi lub pytania do 

informacji zawartych w sprawozdaniu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 9 pn. „Sprawozdanie  

z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w 2020 

roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej.”. 

 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali obszerne sprawozdanie 

pisemne z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie za 

2020 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Rozwoju dokonała analizy sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w 2020 r. pod kątem realizacji zadań 

statutowych, zatrudnienia, dostępności i poziomu świadczonych usług, a także działalności od 

strony finansowej Ośrodka.   

W sprawozdaniu zostały zawarte bardzo obszerne i wyczerpujące informacje o realizacji zadań 

oraz obszarach działalności z zakresu pomocy społecznej, które realizuje podmiot zarówno  

w formie zadań własnych jak również zadań zleconych.  

Zdaniem komisji sprawozdanie z działalności Ośrodka zostało przygotowane na bardzo 

wysokim poziomie. Bardzo szczegółowo opisano działalność statutową Ośrodka oraz jego 

aktywność w działalności w obszarach istotnych, wpływających na jakość i standard życia 

mieszkańców, szczególnie w okresie stanu zagrożenia epidemicznego. W informacji 

przedstawiono także wykonanie budżetu w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji 

budżetowej. 

Wartym podkreślenia jest fakt, że przez cały czas trwania pandemii COVID-19 

zapewniona była i jest pełna ciągłość pracy Ośrodka, tj. realizowane były i są wypłaty 

wszystkich świadczeń, wszystkie usługi opiekuńcze i asystenckie, działania środowiskowe. 

Ograniczeniu podlegały i podlegają nadal określone czynności wykonywane przez 

Ośrodek, jednak wynika to z ustaw, z zaleceń rządowych i decyzji Wojewody. 

Reasumując, Komisja Rozwoju jednogłośnie pozytywnie oceniła działalność Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz realizację zadań, zarówno 

własnych jak i zleconych, z zakresu pomocy społecznej w 2020 roku  nie wnosząc uwag.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał 

opinię komisji w brzmieniu: 

 

„Po przeanalizowaniu sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za 2020 rok i z realizacji planu finansowego Ośrodka, Komisja Budżetowo-

Gospodarcza stwierdza, że zostało ono przygotowane bardzo przejrzyście i uwzględnia bardzo 

szczegółowe informacje na temat realizowanych przez Ośrodek zadań zarówno własnych,  

jak i zleconych, przewidzianych przepisami prawa. 

Pomimo wprowadzonego stanu zagrożenia epidemicznego, spowodowanego 

rozprzestrzenianiem się koronawirusa Ośrodek Pomocy Społecznej funkcjonuje nieprzerwanie, 
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cały czas jest świadczona pomoc, są wypłacane świadczenia, realizowane są wszystkie usługi 

opiekuńcze i asystenckie.  

Na podkreślenie zasługuje fakt, że w związku z zaistniałą sytuacją epidemiczną to 

właśnie ośrodki pomocy społecznej stanęły naprzeciw nowemu wyzwaniu zorganizowania 

pomocy dla osób i rodzin. 

Wykonanie planu finansowego nie budzi zastrzeżeń, nie stwierdzono przekroczeń  

w żadnym rozdziale i paragrafie klasyfikacji budżetowej. Plan po zmianach w wysokości 

16.538.666,44zł wykonano w kwocie 16.349.048,14zł, co stanowi 98,85%.  

Z przedstawionego sprawozdania wynika, że w roku budżetowym 2020 nie wystąpiły żadne 

zaległości w realizacji zadań własnych.  

Ze sprawozdania wynika również, że w stosunku do roku 2019 w 2020 roku uległa 

zmniejszeniu liczba rodzin korzystających ze wsparcia Ośrodka o 33. 

Podobnie jak w roku ubiegłym nastąpił spadek liczby mieszkańców gminy w wieku 

produkcyjnym i jednoczesny wzrost osób w wieku poprodukcyjnym.  

 Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie 

działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz 

realizację zadań z zakresu pomocy społecznej, nie wnosząc uwag.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do informacji 

zawartych w sprawozdaniu. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 10 pn. „Przyjęcie sprawozdania 

z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w 2020 

roku.”. 

 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z realizacji 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w 2020 roku. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju  

i zwrócił się do przewodniczącego komisji o opinię na temat sprawozdania z realizacji 

przedmiotowego programu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

 „Komisja Rozwoju nie wniosła uwag i oceniła pozytywnie realizację zadań w 2020 roku 

nałożonych przez Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2020. 

 Głównym celem programu jest zmniejszenie skali zjawiska przemocy oraz tworzenie 

jednolitego, profesjonalnego systemu interwencji i wsparcia dla osób zagrożonych bądź 

uwikłanych w przemoc oraz ochrony ofiar przemocy.  

 Analizując przedłożone sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy dla Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok 

Komisja Rozwoju uważa, że był on realizowany, koordynowany i monitorowany, a wszystkie 

znaczące podmioty i jednostki w gminie prowadziły działania mające na celu zminimalizowanie 
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skutków przemocy. Działania interwencyjne były podejmowane w ramach procedury „Niebieska 

Karta”, prowadzonej przez Zespół Interdyscyplinarny. Opis działań interwencyjnych potwierdza 

zaangażowanie poszczególnych osób i instytucji w prawidłową realizację celów i zamierzeń.  

W 2020 roku pomocą Zespołu Interdyscyplinarnego objęto 12 rodzin. 

Efektem działań mających na celu pomoc rodzinom, w których występowała przemoc, jest 

zakończenie w 6 przypadkach postępowania prowadzonego w ramach tzw. "Niebieskiej Karty"  

z uwagi na ustanie przemocy. W ramach działań pomocowych prowadzony jest Punkt 

Konsultacyjny, który udziela wsparcia psychoterapeutycznego. W 2020 roku wsparcie otrzymało 

26 osób. Ponadto osoby/rodziny mają możliwość skorzystania z porad terapeuty ds. uzależnień 

w Punkcie Konsultacyjnym dla osób uzależnionych. 

 Pomimo pandemii COVID-19 zadania z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie są 

realizowane na bieżąco, z dużą wrażliwością osób zaangażowanych w pracę na rzecz 

przeciwdziałania przemocy.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub uwagi do 

informacji zawartych w sprawozdaniu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 

Przemocy w 2020 roku: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 11 pn. „Przyjęcie sprawozdania 

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 2020.”. 

 

 

Ad 11. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie pisemne  

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 2020. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju  

i zwrócił się do przewodniczącego Komisji Rozwoju o opinię na temat sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

 „Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła realizację zadań z zakresu wspierania rodziny  

i systemu pieczy zastępczej za rok 2020, wynikających z uchwalonego przez Radę Miejską  

w Bornem Sulinowie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Borne Sulinowo na 

lata 2018-2020. Program jest realizowany przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Bornem Sulinowie, ale również przez przedstawicieli lokalnych instytucji i organizacji 

pozarządowych pracujących na rzecz dziecka i rodziny. 

 Głównym celem programu jest tworzenie systemu wsparcia dla rodzin przeżywających 

trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych m.in., poprzez zintegrowanie  

i spójne działanie na rzecz dziecka i rodziny w zakresie wzmocnienia roli funkcji rodziny 

będącej naturalnym środowiskiem rozwoju dziecka.  
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 Ośrodek Pomocy Społecznej przy realizacji zadania współpracuje ze szkołami, kuratorami 

Sądu Rejonowego w Szczecinku i Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie.  

 Ośrodek Pomocy Społecznej zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej zapewniał rodzinom, przeżywającym trudności, wsparcie i pomoc ze strony asystenta 

rodziny. W roku 2020 pracą asystenta objęto 19 rodzin.  

 W 2020 Gmina Borne Sulinowo uczestniczyła w realizacji „Resortowego programu 

wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej, na rok 2020”, którego celem było wspomaganie 

i wspieranie jednostek samorządu terytorialnego szczebla gminnego w budowaniu systemu 

wspierania rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych przez dofinansowanie zatrudnienia asystentów rodziny. Na realizację tego 

programu pozyskano kwotę 1.700,00 zł (jako dodatek do wynagrodzenia dla asystenta rodziny 

za pracę wykonywaną w okresie zwalczania pandemii Covid-19). Wydatki w wysokości 

44.826,00 zł zostały pokryte z budżetu Gminy Borne Sulinowo.  

 Analizując realizację zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2020 

rok Komisja Rozwoju uważa, że były one realizowane w sposób prawidłowy, a  rodziny 

przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych mogą liczyć na 

wsparcie ze strony asystenta rodziny, pracowników socjalnych, co przekłada się na pozostawanie 

dzieci w tych rodzinach.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi bądź pytania do 

sprawozdania. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 

2020: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 12 pn. „Przyjęcie raportu  

z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2020 roku.”. 

 

 

Ad 12. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali raport pisemny  

z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2020 roku. 

Powyższy raport stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Poinformował, że raport był przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju i zwrócił się do 

przewodniczącego Komisji Rozwoju o opinię na temat sprawozdania z realizacji 

przedmiotowego programu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

 „Komisja Rozwoju nie wniosła uwag i oceniła pozytywnie podejmowane działania 

dotyczące profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej, wychowawczej  
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i zapobiegawczej w zakresie problematyki narkomanii. W sprawozdaniu opisano realizację 

zadań przyjętych do wykonania w Programie Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

Ważnym elementem realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii jest – podobnie 

jak w latach poprzednich – wdrażanie programu profilaktyki uniwersalnej dotyczącej używania 

substancji psychoaktywnych tj. alkohol, tytoń, narkotyki  pn. "Unplugged". 

Program ten - rekomendowany przez Krajowe Biuro ds. Przeciwdziałania Narkomanii -  jest 

adresowany do młodzieży w wieku 12-14 lat. Z uwagi na pandemię COVID-19 przeprowadzanie 

zajęć profilaktyczno-wychowawczych było ograniczone. Pomimo to zorganizowano je w dwóch 

szkołach podstawowych tj. w Bornem Sulinowie i w Jeleniu. 

W ramach zajęć wakacyjnych prowadzonych przez Miejską Bibliotekę Publiczną  

w Bornem Sulinowie zorganizowano wycieczkę oraz cykl spotkań dotyczących przeciwdziałania 

uzależnieniom, bezpieczeństwa na terenie gminy oraz profilaktyki zdrowotnej, w których wzięli 

udział terapeuci uzależnień, pracownik Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego w Szczecinku, 

funkcjonariusze Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie oraz 

przedstawiciele Ochotniczej Straży Pożarnej. 

Wszystkie podejmowane działania odbyły się z zachowaniem wszelkich obowiązujących 

przepisów i obostrzeń związanych z panującą pandemią.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub uwagi do 

informacji zawartych w raporcie. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem raportu  

z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2020 roku: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol ogłosił 10 minut przerwy do godz. 14.01. 

 

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady. W sesji uczestniczyło 12 radnych.   

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 13 pn. „Podjęcie uchwał  

w sprawach”. 

 

 

 

Ad 13. 

Podjęcie uchwał. 

 

13.1 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (lokal mieszkalny 

położony przy Al. Niepodległości 46C/1 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  



17 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/400/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

 

13.2 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomości gruntowe 

niezabudowane w m. Borne Sulinowo oznaczone działkami: nr 7/142 i 7/207 wraz z udz. 2/108 

w dz. 7/243 oraz nr 7/123 wraz z udz. 1/43 w dz. 7/133) 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/401/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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13.3 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa 

niezabudowana oznaczona działką nr 240/16 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/402/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

13.4 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa 

oznaczona działką nr 576/13 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/403/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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13.5 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa 

oznaczona działką nr 576/14 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/404/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 

13.6 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa 

zabudowana, oznaczona działką nr 131/3 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną (3 głosy za i 1 głos przeciw). Po tym zwracając się do obecnych  

w sesji poinformował, że strefa sportowo-rekreacyjna jest posadowiona na działce gimnazjum  

i była elementem dużego projektu, który był realizowany nie tak dawno. W ramach tego projektu 

powstały strefy sportowo-rekreacyjne w Liszkowie, Radaczu, Jeleniu, Juchowie, Piławie,  

Silnowie, Krągach (plac zabaw), Noblinach (plac zabaw). Był to element czegoś większego  

i kompleksowego, co załatwiło problem, który przez długie lata występował na terenach 

wiejskich naszej gminy. Stąd jakby oczywisty jest jego sprzeciw jako radnego z Silnowa 

sprzedaży tego obiektu razem z obiektem gimnazjum. Na temat tej uchwały dyskutowano dosyć 

długo na posiedzeniu komisji i każdy z członków komisji zagłosował wg własnego sumienia jak 

uważał. Zwrócił się z prośbą do Pani Burmistrz, żeby podjęła taką deklarację, że jak dojdzie do 

sprzedaży tej nieruchomości, to środki pozyskane w części zostały spożytkowane na budowę 

obiektu podobnego i jeszcze na inne inwestycje w sołectwie Silnowo czy w sąsiedniej Piławie, 

bo ten obiekt też dla Piławy służył. Dodatkowo zwrócił się z prośbą, żeby inwestora jakoś 

zobowiązać, by wyraził zgodę do czasu jak zostanie uruchomiony dom opieki, by ten obiekt był 

ogólnodostępny.  
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Radna Karolina Fornal zapytała radnego Malarskiego, jak wygląda korzystanie ze strefy 

sportowo-rekreacyjnej przez mieszkańców, tj. czy ta strefa jest uczęszczana przez mieszkańców, 

czy jest to takie miejsce spotkań mieszkańców, że mieszkańcy naprawdę korzystają z niej dużo. 

 

Radny Arkadiusz Malarski zapytał, co to znaczy dużo. 

 

Radna Karolina Fornal odpowiedziała, że chodzi o to, czy ze strefy ludzie korzystają codziennie, 

czy też ona stoi bo stoi, a raz na jakiś czas ktoś z tego korzysta. 

 

Radny Arkadiusz Malarski odpowiedział, że on takich statystyk nie prowadzi, ale wtedy, gdy on 

tam bywa, to zawsze ktoś jest, szczególnie w sezonie. Zna młodzież, która bardzo często tam gra 

w koszykówkę. Część ludzi, którzy chcą z tego korzystać - korzysta, a kto nie chce z tego 

korzystać - korzystał nie będzie i też nie będzie miał wiedzy jakie jest obłożenie tego obiektu. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odnosząc się do wypowiedzi radnego Malarskiego powiedziała, 

iż ma nadzieję, że pytanie przez niego postawione dotyczące złożenia deklaracji nie powinno 

mieć takiego wydźwięku, bo odbiera to tak, że jakbyśmy sprzedawali w każdej miejscowości 

cokolwiek, to pieniądze pozyskane ze sprzedaży danej nieruchomości powinny trafiać do tej 

miejscowości. Zwracając się do radnego Malarskiego oświadczyła, iż na pewno nie złoży takiej 

deklaracji, bo nie wiadomo kiedy ta nieruchomość zostanie sprzedana, może za rok, za dwa,  

a może nie w tej kadencji. Ma jednak nadzieję, że inwestor nie rozmyślił się i nie wycofał z tego 

i ma naprawdę dobre zamiary, że faktycznie ten dom pomocy społecznej powstanie w tym 

miejscu, bo to jest dobre miejsce jeśli zostanie przeznaczone pod taką działalność. Strefa 

sportowo-rekreacyjna w momencie oddania do użytku stanowiła ogromną wartość dodaną do 

gimnazjum, które nigdy nie miało sali gimnastycznej z prawdziwego zdarzenia ani też boiska. 

Gdy szkoła działała korzystano z tej strefy bardzo dużo. Na dzień dzisiejszy nie może 

powiedzieć zupełnie obiektywnie i uczciwie jakie jest użytkowanie tego obiektu, ponieważ 

rzadko tam bywa. Może coś zaobserwować, kiedy tam jedzie. My to nadal utrzymujemy, 

konserwujemy, aczkolwiek wie, że dzisiaj jest w bardzo kiepskim stanie, boisko poliuretanowe 

wymaga remontu i łapaczy piłek. Przyznała, że w momencie kiedy ta strefa zostałaby zakupiona 

- w centrum Silnowa jest 12 arowa działka, która w planie przestrzennego zagospodarowania jest 

przeznaczona pod działalność usługową i place zabaw - zobowiązała się, że takie boisko 

wielofunkcyjne postara się mieszkańcom stworzyć, być może razem z wiatą rekreacyjną. 

Powiedziała, iż uważa, że na dzień dzisiejszy będzie to lepsze miejsce, bo jest w centrum 

miejscowości i będzie bezpieczniej. Natomiast dzisiaj teren gimnazjum jest wyizolowany  

i odosobniony. Dodała, że na pewno szkoda tej strefy, ale musimy sobie zdać sprawę, że 

budynek gimnazjum niszczeje z dnia na dzień i za kilka lat będzie to ruina, trzeba będzie 

wyburzyć i nic z tym nie zrobimy. Rozumie też rozgoryczenie radnego, który w tamtym okresie 

był pracownikiem Urzędu i dołożył dużych starań, żeby te strefy powstały na terenie naszej 

gminy. Zwracając się do radnego Malarskiego powiedziała, że zobowiązuje się do tego,  

iż w momencie kiedy uda się sprzedać tę nieruchomość, to będziemy mogli zabezpieczyć środki 

w budżecie gminy na boisko wielofunkcyjne. Na pewno nie, że cała kwota uzyskana ze 

sprzedaży, zostanie przeznaczona na inne potrzeby mieszkańców tej miejscowości, bo trzeba 

patrzyć na potrzeby całej gminy. 

 

Radny Arkadiusz Malarski powiedział, iż nie miał absolutnie na myśli tego, żeby  

z nieruchomości, które są sprzedawane na terenie danej miejscowości zaspokajać tylko potrzeby 

tych miejscowości. Oczywiście chodziło o zabezpieczenie tego, co jest w tej chwili dane od 

jakiegoś czasu tej społeczności i było nadal zabezpieczone. Wszystkie miejscowości muszą po 
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równo się rozwijać, a decyzje o tym gdzie te środki pójdą w pozostałej części, to decyzja rady  

i Pani Burmistrz. 

 

Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, że rozumie postawę radnego Malarskiego, bo to jest 

sytuacja trudna. Niemniej jednak biorąc pod uwagę za i przeciw głęboko wierzy, że zarówno 

Pani Burmistrz jak i my radni zrobimy wszystko, żeby jednak w chwili, gdy ta nieruchomość 

zostanie sprzedana, powstał obiekt w tym nowym miejscu proponowanym przez Panią 

Burmistrz. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odniosła się do kwestii poruszonej przez radnego Malarskiego 

dotyczącej korzystania ze strefy w momencie, gdy obiekt uzyska nowego właściciela. 

Powiedziała, że nie potrafi odpowiedzieć, bo być może z jednej strony byłoby to dla niej 

oczywiste, że dopóki nie rozpoczną się tam jakiekolwiek prace budowlane to ta strefa nadal 

będzie. Z drugiej strony należy wziąć pod uwagę to, że w momencie kiedy jest tam nowy 

właściciel i cokolwiek tam się wydarzy (wypadek, ktoś złamie nogę, rękę), to kwestia 

odpowiedzialności za korzystanie z tego terenu. To też będzie zależało od nowego właściciela, 

jakie będzie miał podejście. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- przeciw głosował 1 radny, 

- głosów wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/405/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 

13.7 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy 

Borne Sulinowo (dot. działek nr 7/25, 110/2 i 26/8 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

W trakcie trwania obrad nastąpiły trudności z połączeniem internetowym u radnej Karoliny 

Fornal, którą wyrzuciło z systemu – aktualnie zdalnie w sesji uczestniczyło 11 radnych. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/406/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 30  

do protokołu. 

 

 

13.8 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 7/244 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

W trakcie trwania obrad nastąpiły trudności z połączeniem internetowym u radnej Karoliny 

Fornal, którą wyrzuciło z systemu – aktualnie zdalnie w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/407/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 32  

do protokołu. 

 

 

13.9 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy 

Borne Sulinowo (dot. działek nr 7/11 i 7/253 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

W trakcie trwania sesji do obrad dołączyła radna Karolina Fornal – aktualnie zdalnie w sesji 

uczestniczyło 12 radnych. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/408/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 34 do protokołu. 

 

 

13.10 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 35 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/409/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 36 do protokołu. 
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13.11 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 54/2 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/410/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 38 do protokołu. 

 

 

13.12 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 59/6 w m. Jeziorna). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
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Uchwała Nr XXIX/411/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 40 do protokołu. 

 

 

 

13.13 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy 

Borne Sulinowo (dot. działek nr 117 i 118 w m. Komorze). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/412/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 42 do protokołu. 

 

 

 

13.14 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 126/4 w m. Nobliny). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/413/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości  

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 44 do protokołu. 

 

 

 

13.15 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(dot. działki nr 409/7 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/414/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 46  

do protokołu. 

 

 

13.16 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(część nieruchomości gruntowej tj. 375 m
2
 z dz. 147/1 i 148/1 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/415/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 48  

do protokołu. 

 

 

 

13.17 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(dot. działki nr 191/1 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/416/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 50  

do protokołu. 
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13.18 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(dot. działki nr 103/2 w m. Rakowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że na załączonej do projektu uchwały mapce 

są dwa zakreślenia. Zapytał, czy w dwóch miejscach jest dzierżawa jednej działki, czy jedno  

z tych zakreśleń, bo to dla niego było nieczytelne. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że to dotyczy dwóch umów dzierżawy, ale 

jest to dla jednego dzierżawcy, który ma w dwóch lokalizacjach części tej samej nieruchomości. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol podziękował za wyjaśnienie i zwrócił się do radnych, czy 

są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/417/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 52  

do protokołu. 

 

 

 

13.19 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(dot. działki nr 30/6 w m. Juchowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/418/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 54 do 

protokołu. 

 

 

13.20 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania nazwy 

ulicy w miejscowości Łubowo ( ul. Zacisze). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/419/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łubowo została podjęta jednogłośnie  

i stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

 

13.21 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2021. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że opinia 

komisja też jest pozytywna. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że w projekcie uchwały jest ciekawy zapis 

dotyczący edukacji społecznej w zakresie obowiązków spoczywających na właścicielach psów  

i kotów. Zapytał, jaka jest ta edukacja, bo on jakoś nie może się spotkać z edukacją społeczną, 

gdzie ona się odbywa i jak ona była propagowana. Poinformował, że pytał się w szkołach, ale 

tam nikt takiej edukacji nie prowadził wśród młodzieży. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że pytanie dotyczy paragrafu 2 punkt 3  

i zacytowała jego treść: „promowanie prawidłowych postaw i zachowań człowieka w stosunku 

do zwierząt oraz edukacja społeczeństwa w zakresie obowiązków spoczywających na 

właścicielach i opiekunach kotów i psów”. W związku z brakiem łączności głosowej  

z Kierownikiem Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, Burmistrz poprosiła kierownika do 

swojego gabinetu, aby udzieliła odpowiedzi na podniesioną kwestię. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol poinformował, dlaczego to jest tak ważne. Powiedział, że 

radna Grosicka nie uczestniczy w sesji, ale zasugerowała mu, żeby ten punkt poruszył,  

tj. obowiązek właściciela sprzątania nieczystości po psie. W Bornem Sulinowie jest to nagminne, 

mieszkańcy mają pretensje i przychodzą nawet do radnych, że nic się w tym kierunku nie robi, 

bo nie ma pojemników na te nieczystości, nie ma worków, rękawic i być może w tym kierunku 

powinniśmy iść. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że do niej też takie uwagi mieszkańców były 

kierowane odnośnie sprzątania po psach. Prawda jest taka, że dopóki każdy właściciel psa nie 

nauczy się odpowiedniego zachowania i sprzątania po swoim psie, to nie wyobraża sobie, żeby 

nasi strażnicy miejscy w ramach wykonywania swoich czynności służbowych karali wszystkich 

mandatami. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa opowie jaka edukacja była 

prowadzona w szkołach pod kątem, że każdy właściciel psa powinien sprzątać po sobie. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa Joanna Mikrut Chwiałkowska 

powiedziała, że generalnie w ostatnim czasie te spotkania nie były prowadzone. Kampania 

edukacyjna odbywała się przez Straż Miejską. To oni w ramach swoich zadań spotykali się, 

jeżeli któraś szkoła chciała, z uczniami młodszych klas i omawiali swoje zadania pod kątem 

bezpieczeństwa, zachowania, jazdy na jakichś urządzeniach, ale również mówili o zwierzętach, 

jak o nie dbać poprawnie i co ewentualnie trzeba robić. Zamieszczają też informacje na stronie 

internetowej i w tej chwili właściwie tylko tak to się odbywa. Od wielu lat cały czas 

współpracują z grupami mieszkańców, które dokarmiają w szczególności koty dziko żyjące na 

terenie miasta, ale też na terenie niektórych wsi, i tam na okres jesienno-zimowy zakupujemy 

karmę. W jakiś sposób starają się też tych ludzi edukować, żeby nie dokarmiać tych kotów przez 

cały rok. Współpracują też z osobami, które dokarmiają koty w miejscach ich bytowania, że 

pomagają wyłapywać koty w celu ich sterylizacji i kastracji. Podpisali też umowę z Fundacją 

„Zwierzoluby” z Barwic, gdzie otrzymali fundusze na sterylizacje i kastracje zwierząt u osób 
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prywatnych, żeby wspomóc tych, którzy nie są w stanie tego zabiegu wykonać samodzielnie. 

Mają już kilka zgłoszeń. Zakupili też zestawy do zbierania odchodów, które były przez dzieci 

szkolne rozdawane. Na koniec dodała, że starają się to robić w miarę możliwości. 

 

Radna Elżbieta Niepelt zasugerowała, iż w związku z tym, że w tej chwili nie odbywają się tak 

licznie zebrania wiejskie, wydrukować jakieś przejrzyste obowiązki właścicieli psów i kotów  

i za pośrednictwem sołtysów dotarły do każdej wsi, bo jest to problem. Powiedziała, iż myśli, że 

każdy właściciel zna swoje obowiązki, tylko niekoniecznie chce o nich pamiętać. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa Joanna Mikrut-Chwiałkowska 

odpowiedziała, że mają na to środki przeznaczone w budżecie i spróbują czy to we własnym 

zakresie, czy zlecą druk takiej ulotki, plakatu. 

 

Radna Elżbieta Niepelt dodała, żeby znalazła się też informacja na temat dokarmiania kotów, bo 

to jest nagminne. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zabrał głos na temat dokarmiania kotów. Powiedział, że 

jest przeciwny dokarmianiu zwierząt bezdomnych w jakiejkolwiek formie, bo to powoduje 

nadmierne rozmnażanie się tych zwierząt i są później problemy. Poinformował, że przychodziły 

osoby, które dokarmiały, a później w wyniku dokarmiania i przebywania wśród tych zwierząt 

dostawały jakichś chorób i był to problem, który schodził na gminę – były pretensje do gminy. 

Nie jest za propagowaniem dokarmiania, tylko za wyłapywaniem, bo to jest odwrotny skutek wg 

niego. Po tym zwracając się do Kierownika Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

zasugerował, żebyśmy poszli w kierunku jakichś pojemników na nieczystości po pieskach  

i kotach i rękawiczek, bo to co się dzieje w mieście urąga kulturze. Rano niektóre osoby 

wypuszczają psy, które biegają po mieście i później po godzinie wracają do mieszkania, a pies 

biega i robi co chce i gdzie chce. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa Joanna Mikrut-Chwiałkowska 

odpowiedziała, że rozważali taką kwestię i wstępnie rozmawiała z Przedsiębiorstwem Usług 

Komunalnych, jakby mogło wyglądać zbieranie tych odchodów. W tej chwili jeżeli ktoś zbierze 

odchody zwierzęcia do woreczka to wrzuca je najczęściej do tzw. kacprów lub zabiera do domu, 

gdy gdzieś po drodze nie ma kosza. Myśleli o takich dedykowanych pojemnikach, ale na razie 

nie udało się tak do końca przekonać PUK-u, bo nie wypracowano formy zbierania, utylizacji 

odchodów i oczyszczania tych pojemników. Jeżeli uda się wszystko domówić, to spróbują 

chociaż kilka ustawić w takich najbardziej newralgicznych punktach. 

 

Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, że pojemniki jak najbardziej byłyby wskazane, natomiast 

zakup rękawic ewidentnie po stronie właściciela zwierzęcia powinien być. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa Joanna Mikrut-Chwiałkowska 

odpowiedziała, że wystarczy woreczek, bo jeżeli rękę się włoży do tego woreczka, to można 

dobrze te odchody posprzątać. 

 

Radna Anetta Chołody powiedziała, że jeżeli byłyby takie pojemniki, to też na wioskach 

potrzebne byłyby chociaż po jednym. Spacerując nie widziała jeszcze, żeby którykolwiek 

właściciel sprzątnął odchody po swoim psie. Ci co spacerują z psem, nawet przy zwróceniu 

uwagi różnie reagują. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa Joanna Mikrut-Chwiałkowska 

odpowiedziała, że jeszcze dużo nam brakuje, ale będą starali się to rozpropagować. 
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Burmistrz Dorota Chrzanowska odnośnie dokarmiania powiedziała, że uzyskała informację od 

Pani Kierownik, że takich akcji jako my urzędnicy nie prowadzimy. Niemniej jednak są osoby 

szczególnie w mieście, które zajmują się tymi bezdomnymi kotami. My tą akcję dokarmiania 

prowadzimy tylko w okresie zimowym, latem absolutnie te zwierzęta nie są dokarmiane.  

Z karmą te panie otrzymują tabletki na odrobaczanie tych zwierząt i tabletki antykoncepcyjne.  

Powiedziała też, że jak Straż Miejska wyłapuje bezdomne zwierzęta, to one są zawsze 

poddawane sterylizacji i są czipowane, więc wiemy do kogo te zwierzaki należą. Kończąc tą 

dyskusję powiedziała, że to jest tylko i wyłącznie kultura osobista każdego właściciela 

czworonoga, który go wyprowadza i powinien posprzątać po swoim psie. Dzisiaj są fajne 

smycze, które mają od razu zamocowany pojemnik na te woreczki. Jeszcze wiele lat edukacji 

zanim wszyscy się nauczą i będą po swoich psach sprzątali. Obawia się jednak tego, że jak 

postawią te pojemniki nawet przy większych miejscach, gdzie są tereny zielone, to będą one 

traktowane jako wybiegi dla psów, a czy będą sprzątali -  na dziesięciu może jeden posprząta,  

a cała reszta po prostu nie posprząta. Niemniej jednak na pewno trzeba prowadzić edukację  

i być może pojawią się w mieście - takie były sugestie mieszkańców - informacje o tym, żeby 

sprzątać po swoim psie. Spróbują taką akcję zrobić na naszej stronie facebookowej. 

 

Radna Karolina Fornal w związku z tym, że w tej chwili nie ma pojemników na odchody 

powiedziała, iż rozumie, że te odchody mają być wyrzucane do tzw. kacprów. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że na ten moment tak, bo nie ma innej 

możliwości. 

 

Radny Paweł Sztyler powiedział, że może zasadnym byłoby w miejscach, gdzie jest największy 

problem z odchodami stworzyć strefę wybiegową dla psów, gdzie byłyby kosze na odchody  

i zobaczyć jaki by to spełniało efekt. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że z własnego doświadczenia i z praktyki wie, że 

w miastach, gdzie są wybiegi dla psów, to tam takie pojemniki na odchody zwierzęce się 

znajdują. Patrząc na nasze miasto i robiąc taką strefę wybiegową nie wyobraża sobie, żeby ktoś  

z jednego końca miasta na drugi przemieszczał się z psem, żeby tam pies sobie pobiegał.  

W dużych miastach już tak, gdzie psy potrzebują takiego wybiegania i ta smycz im nie 

wystarcza, to ci odpowiedzialni właściciele na takie strefy się wybierają. W tym momencie u nas 

w mieście nie widzi takiej możliwości. Każdy z właścicieli powinien sprzątać po swoim psie  

i nie byłoby wtedy większego problemu. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/420/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2021 została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
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13.22 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zwolnienia  

z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 przedsiębiorców prowadzących punkt sprzedaży na 

terenie Gminy Borne Sulinowo i zwrotu części tej opłaty. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/421/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 

przedsiębiorców prowadzących punkt sprzedaży na terenie Gminy Borne Sulinowo  

i zwrotu części tej opłaty została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 60  

do protokołu. 

 

 

 

13.23 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy Statutu Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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W trakcie trwania obrad nastąpiły trudności z połączeniem internetowym u radnej Magdaleny 

Papierkiewicz, którą wyrzuciło z systemu – aktualnie zdalnie w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/422/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie 

została podjęta i stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

 

13.24 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia zasad 

zwrotu wydatków za niektóre świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań 

własnych gminy. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

W trakcie trwania obrad nastąpiły trudności z połączeniem internetowym u radnej Magdaleny 

Papierkiewicz, którą wyrzuciło z systemu – aktualnie zdalnie w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/423/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za niektóre świadczenia z pomocy społecznej 

będących w zakresie zadań własnych gminy została podjęta i stanowi załącznik nr 64  

do protokołu. 
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13.25 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok (dot. zwiększenia dochodów budżetu 

gminy o kwotę 174.656,80zł, zmniejszenia dochodów budżetu o kwotę 1.232,00zł oraz 

zwiększenia wydatków budżetu gminy o kwotę 173.424,80zł). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

W trakcie trwania obrad nastąpiły trudności z połączeniem internetowym u radnej Magdaleny 

Papierkiewicz, którą wyrzuciło z systemu – aktualnie zdalnie w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/424/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok została 

podjęta i stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

 

 

13.26 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2021-2030. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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W trakcie trwania obrad nastąpiły trudności z połączeniem internetowym u radnej Magdaleny 

Papierkiewicz, którą wyrzuciło z systemu – aktualnie zdalnie w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/425/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne 

Sulinowo na lata 2021-2030 została podjęta i stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

 

 

13.27 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wnosi  

o uszczegółowienie zapisu § 14 projektu uchwały w zakresie liczby osób, które najemca lokalu 

mieszkalnego może domeldować. Do pozostałych zapisów komisja nie wnosi uwag, opiniując je 

pozytywnie. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że ta sprawa była omawiana na posiedzeniu 

Komisji Rozwoju i faktycznie obiecał, że przyjrzymy się sprawie i zobaczymy jakie są 

możliwości w doprecyzowaniu czy zwiększaniu tych zapisów. Rozmawiali wspólnie  

z pracownikami, z Panią Burmistrz i radcą prawnym, jednak zdecydowali się nie tworzyć 

dodatkowego katalogu, bo ta uchwała, którą proponują, odpowiada na zmiany w prawie i to co  

w ustawie, musi się znaleźć w uchwale o zasadach wynajmowania lokali. W ustawie jest sześć  

punktów, do których trzeba było się odnieść i w tej uchwale do tego się odnieśliśmy. Natomiast 

co do tego, kto ma prawo zamieszkiwać w lokalu, to jest procedura przyznawania lokalu, która 

po uzyskaniu pozytywnej opinii komisji mieszkaniowej i zatwierdzeniem przez Burmistrza 

kończy się przydzieleniem lokalu i podpisaniem umowy. W tej umowie czy to na lokal 

komunalny, czy na lokal socjalny, czy na lokal służbowy są zapisy dotyczące kto może  

z głównym najemcą przebywać w lokalu. To pojawia się już we wniosku i te osoby są ujęte  

w umowie. Natomiast najemca w trakcie najmu ma prawo wystąpić z wnioskiem do Burmistrza, 

że chce kogoś zameldować. Są różne życiowe sytuacje i teoretycznie za zgodą Burmistrza można 

aneksować umowę, oczywiście mając na względzie techniczne możliwości lokalu. Oczywistym 

jest też, że w pierwszym rzędzie uprawniona do tego jest najbliższa rodzina. Takie sytuacje są 

opisane do tej pory i nie wymagają doprecyzowań w uchwale rady. Jest to w procedurze ujęte 

łącznie z tym, że najemca podpisuje umowę najmu zawierającą paragraf, który mówi co grozi  

w przypadku, gdy lokal podnajął, wynajął lub oddał do bezpłatnego korzystania lokal lub jego 

część, bez wymaganej zgody wynajmującego, czyli po prostu możemy wypowiedzieć takiemu 
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najemcy umowę. Inną sprawą jest, czy to jest trudne, żeby takiego lokatora z sukcesem 

wyrugować z lokalu. Przepisy przepisami, życie życiem i nieraz mamy do czynienia z takimi 

sytuacjami, że ktoś zamieszkuje w lokalu a nie ma prawa, bo nie figuruje w umowie bądź  

w aneksie do umowy. Wtedy Burmistrz jako organ wykonawczy gminy musi działać, upominać, 

żądać, żeby główny najemca takiego lokatora nie przetrzymywał w lokalu. Kończąc wypowiedź 

proponował, żeby takie zapisy pozostały jak w projekcie uchwały. 

 

W trakcie trwania sesji do obrad dołączyła radna Magdalena Papierkiewicz – aktualnie zdalnie  

w sesji uczestniczyło 12 radnych. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że komisja przyjęła stanowisko, które on 

wniósł jako członek komisji. Z wieloletniego doświadczenia jako radnego wie, iż były różne 

sytuacje, że zamieszkiwali ludzie, którzy nie mieli uprawnień do zamieszkania lub się 

domeldowywali. W latach poprzednich wymykało się to spod kontroli czasami i tu był istotny 

problem, bo później gmina musi, jak ktoś nie spełnia warunków metrażu, zapewnić następny 

lokal. Przyjeżdżali i domeldowywali się ludzie z zewnątrz z innych miast, rodzina rodzinę 

sprowadzała i później gdzieś to się nawarstwiało. Jeśli Pan Burmistrz twierdzi, że mamy zapisy 

procedury i sankcje odpowiednie w tym kierunku, to on przyjmuje to stanowisko. Jego intencją 

było to, żeby uchronić się od niechcianych lokatorów w mieszkaniach służbowych, 

komunalnych, ewentualnie socjalnych. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że rozumie intencje, natomiast prawnie 

możemy pewne rzeczy mieć rozpracowane i prawnie mieć władztwo, lecz praktycznie niekiedy 

dochodzi do sytuacji, gdzie bez uzgodnienia z właścicielem, czyli z gminą, zamieszkują osoby  

w takich lokalach i wtedy muszą reagować. 

 

Więcej głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXIX/426/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 marca 2021r.  

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 70  

do protokołu. 

 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 71 i nr 72 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 14 pn. „Interpelacje i zapytania 

radnych.”. 
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Ad 14. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym radna 

Karolina Fornal złożyła zapytanie w sprawie terminu przekształcenia działek nr 47 i nr 48  

w m. Śmiadowo. 

Powyższe zapytanie pismem przewodnim w dniu 22 lutego br. zostało przekazane do 

rozpatrzenia Burmistrzowi Bornego Sulinowa. W dniu 2 marca br. wpłynęła odpowiedź na 

zapytanie, której kopię pismem przewodnim przekazałem radnej w dniu 3 marca br. 

 

Więcej głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 15 pn. „Wolne wnioski  

i informacje.”. 

 

 

Ad 15. 

 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

 

 Radna Irena Lis powiedziała, że w budżecie gminy jest zapisane 60.000,00zł na rozbudowę 

pomieszczenia socjalnego dla OSP Juchowo. Zapytała, czy jest jakaś decyzja, tj. czy to 

będzie kontener, czy to będzie murowane, a jak murowane, czy są jakieś kroki podjęte  

w kierunku wyłonienia projektanta. To pytanie zadają strażacy, bo jak muszą wyjeżdżać na 

wezwanie, to wtedy przebierają się na zewnątrz na deszczu, co jest uciążliwe. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że te pieniądze mamy przeznaczone na 

projektowanie, bo musimy uzyskać pozwolenie na budowę w związku z tym, że chcą 

zrealizować w sposób tradycyjny tą dobudowę. Myśleli o rozwiązaniu tego w sposób 

kontenerowy, ale chyba od tego odstąpią, bo tradycyjna forma będzie lepsza. W miesiącu 

kwietniu będą wyłaniać projektanta do tego i ten rok będzie na zaprojektowanie  

i przygotowanie sprawy pozwoleniem na budowę. Będą zwracać się z wnioskiem  

o dofinansowanie, bo nie będzie kosztowała kilkadziesiąt tysięcy ta przebudowa. Będą 

chcieli, żeby był pakiet socjalny i jakieś miejsca na spotkanie. Zaznaczył, że są ograniczeni 

powierzchnią tej działki i odległościami od granic tej nieruchomości, ale pierwsza wiedza 

będzie w miesiącu kwietniu, bo będzie już jakaś koncepcja rozwiązania – projektowa i może 

będą mieli projektanta do niej. 

 

 Radna Anetta Chołody poruszyła temat drogi powiatowej z Łubowa do Noblin i zapytała, 

czy ktoś coś wie, że będzie remontowana, bo są w tej drodze dziury takie porządne, a mimo 

wszystko jeździ tam bus szkolny, który dowozi dzieci. Zapytała Zastępcę Burmistrza, czy 

coś wie, że będzie chociaż naprawiana. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że nie zna szczegółowych planów 

Zarządu Dróg Powiatowych i trudno mu się za nich wypowiedzieć w sprawie remontów 

bieżących. Myśli, że będą realizowali te bieżące naprawy. My też jesteśmy w trakcie 

zamówień mas asfaltowych i będziemy chcieli jak najszybciej przystąpić do tych remontów. 

Mogą też zwrócić uwagę Zarządowi Dróg Powiatowych o tej drodze i o innych drogach, 

które są powiatowymi a ich stan po zimie faktycznie - podobnie jak naszych - uległ sporej 

degradacji. 
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Kierownik Referatu Inwestycji Krzysztof Zając poinformował, że interweniował w sprawie 

drogi do Noblin i tych dziur. Otrzymał informację, że dzisiaj pokleili - zużyli 15 worków 

masy asfaltowej i dokończą we wtorek, ponieważ nie doszli do samej miejscowości Nobliny. 

 

 Radna Anetta Chołody zapytała, kiedy mogą spodziewać się pierwszych wykopów na boisku 

przy szkole. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że będą realizować tę inwestycję i myśli, 

że też w kwietniu będą przygotowywać przetarg, ewentualnie z małymi poprawkami 

projektowymi. 

 

 Radny Mariusz Gorgol powiedział, że co prawda prace porządkowe już się rozpoczęły  

w mieście i nasze Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych rozpoczęło porządki i sprząta, ale 

radna Karolina Fornal na posiedzeniu komisji poinformowała, że w jakimś miejscu jest duża 

ilość śmieci. Zwrócił się z pytaniem do radnej Fornal, czy coś zmieniło się w tej kwestii. 

 

Radna Karolina Fornal odpowiedziała, że przez ostatnie kilka dni nie wychodziła z domu 

gdzieś dalej, ale tydzień temu była w okolicy zlotowiska, gdzie jest bardzo dużo śmieci. 

Ponadto pomiędzy Chatą Polską a koszarowcem, który stoi pusty, czy też miejsca za 

budynkami, gdzie są laski, ścieżki, przejścia. Poinformowała, że już wcześniej rozmawiała  

z Panią Burmistrz na temat jak to zrobić i co można zrobić wspólnie czy z mieszkańcami, 

żeby spróbować to miasto uporządkować. 

 

Radny Mariusz Gorgol powiedział, że być może trzeba by było uczulić właścicieli posesji, 

bo część jest prywatnych i to rzutuje na zły wizerunek miasta. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że w tym tygodniu przystąpiono do prac 

porządkowych po zimie. Zbierano odpady typu PET-y, papier, szkło. W tej chwili trwają 

prace polegające na pozimowym jednokrotnym zamieceniu pasów dróg, placów publicznych. 

Głównie chodziło o to, żeby w tym tygodniu przed świętami było widać, że ktoś się zajął 

sprzątaniem. Jeszcze niedawno były mrozy, śnieg i deszcze, i to mechaniczne sprzątanie nie 

było możliwe w tym okresie; czekali na odpowiedni czas i odpowiednią pogodę. Dobrze się 

stało, bo trafili z pogodą w tym tygodniu i sprzątają miasto. 

 

 Radna Karolina Fornal powiedziała, że jak się idzie na zlotowisko i są puste pierwsze 

budynki, to tam są składowane opony; jest wykopany dół i ktoś legalnie tam wrzuca opony 

od samochodów i trwa to od długiego czasu (przy budynku kolo garaży, gdzie miała być 

Straż Pożarna). 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, iż przypuszcza, że to nie jest działka 

gminna a prywatna. Powiedział, że wyśle Straż Miejską, żebyśmy mieli obraz pozimowy, 

gdzie są ewentualnie tego typu problemy z odpadami zalegającymi na działkach. Wtedy Staż 

Miejska odpowiednio zadziała, ewentualnie przy współpracy Referatu Ochrony Środowiska 

na drodze administracyjnej z ustaw o czystości i porządku w gminie i odpadowej. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska poinformowała, iż od 2-3 tygodni mieszkańcy ze 

zniecierpliwieniem dzwonili, że nie sprzątamy miasta, że jest brudno, na chodnikach jest 

piach zalegający, na drogach też. To nie były jeszcze warunki, żeby sprzątać teren miasta, bo 

jeszcze cały czas były zapowiadane opady śniegu. Nie chcieli po prostu dwa razy 

wykonywać tych samych zadań i ponosić większe koszty finansowe. Poinformowała, że 
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zostały poniesione dużo większe wydatki na utrzymanie zimowe naszych dróg i chodników, 

zarówno na terenie miasta jak i na terenie gminy, w porównaniu z innymi zimami. Chcieli 

poczekać, aż będzie pogoda, aż będzie sucho i będzie można posprzątać miasto. Wcześniej  

dwa tygodnie temu nasza ekipa starała się posprzątać nasze tereny gminne z butelek 

plastikowych, butelek szklanych, z puszek i z innych nieczystości. Nawiązując do 

wypowiedzi Zastępcy Burmistrza powiedziała, że sprawdzą do kogo należy działka, gdzie są 

składowane opony. Jeśli to będzie prywatny właściciel, to będą starali się wyegzekwować od 

niego usunięcie tego odpadu i posprzątanie tego terenu. Zwróciła uwagę na to, że w tych 

miejscach, gdzie zalegają śmieci bądź składowane są jakieś odpady, często nie mają kontaktu 

z właścicielami tych nieruchomości. Korespondencja cała wraca i tu bardzo trudne jest 

wyegzekwowanie od właściciela działki doprowadzenie jej do porządku. Niemniej jednak 

będą czynili starania, żeby takie miejsca zostały posprzątane i uporządkowane. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal w uzupełnieniu swojej wypowiedzi powiedział, że 

środki finansowe jakie musieli wydatkować na zimowe utrzymanie dróg w sezonie 

2020/2021 były o wiele większe i wyniosły blisko 300.000,00zł. Nie jest to mała suma, żeby 

utrzymać w podstawowy sposób nasze ulice na terenie gminy i miasta. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 16 pn. „Ustalenie terminu 

następnej sesji.”. 

 

 

 

Ad 16. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej sesji na 

dzień 29 kwietnia 2021 r. (czwartek) godz. 14.30.  

 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

 

1. Stan bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok oraz 

określenie istotnych zagrożeń pożarowych - informacje komendantów Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku i Miejsko-Gminnego Związku OSP RP  

w Bornem Sulinowie. 

2. Stan porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2020 rok oraz określenie zagrożeń  

i osiągniętych wyników - sprawozdania komendantów Komisariatu Policji i Straży Miejskiej 

w Bornem Sulinowie. 

3. Podjęcie uchwał. 

 

Po tym przypomniał o obowiązku złożenia w terminie do 30 kwietnia 2021 r. oświadczeń 

majątkowych radnych za 2020 rok w 2 egz. + 2 kopie PIT. 

 

W Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce „Oświadczenia majątkowe” – 2021 rok został 

umieszczony wzór oświadczenia z polami do wypełnienia. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 17 pn. „Zamknięcie sesji.”. 
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Ad 17. 

 

Przed zakończeniem sesji Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zaapelował do radnych oraz 

wszystkich mieszkańców Gminy Borne Sulinowo o przestrzeganie wszelkich obostrzeń  

w kolejnej fali pandemii COVID-19. Sytuacja w kraju, w Europie i na świecie nie jest ciekawa, 

ale prosił o przestrzeganie restrykcji. Wie, że jest to uciążliwe, ale dopóki nie wyszczepimy się, 

to w tym momencie jest jedyny środek, żebyśmy ciężko nie chorowali. Mamy przykłady  

z naszego terenu, gdzie odeszli ludzie w sile wieku z tego tytułu, że tylko zachorowali na tego 

wirusa. Prosił, żeby nie bagatelizować tego i chronić się. Po tym złożył wszystkim życzenia  

z okazji zbliżających się Świąt Wielkiej Nocy. 

 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol 

zamknął XXIX Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

 

 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 13.02 do godz. 15.42. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 

 


